
Protokół nr 31/23 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Komisji 

Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

i Komisji Rewizyjnej w dniu 27 września 2023 r. 

 

Wspólne posiedzenie Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Społecznych, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz Komisji Rewizyjnej 

rozpoczęto o godz. 09:00 a zakończono o godz. 09:40. Komisje obradowały w sali świetlicy 

wiejskiej w Kołakach Kościelnych.  

Na posiedzeniu obecnych było 4 członków Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

(lista obecności Zał. Nr 1), 4 członków Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych (lista 

obecności Zał. Nr 1), 3 członków Komisji Rewizyjnej – nieobecny Kołakowski Michał (lista 

obecności Zał. Nr 1), 3 członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji (lista obecności Zał. Nr 

1), Wójt Gminy – Sylwester Jaworowski, Skarbnik Gminy – Gabriela Mioduszewska oraz 

Prezes OSP w Kołakach Kościelnych Pan Andrzej Misiewicz. 

Ad. 1)   

Otwarcia posiedzenia Komisji dokonali Przewodniczący poszczególnych Komisji. 

Ad. 2) 

Przewodnicząca Komisji Oświaty Pani Jolanta Konopka przedstawiła porządek posiedzenia 

komisji, który jest jednakowy dla wszystkich komisji: 

1.  Otwarcie posiedzenia. 

2.  Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3.  Przyjęcie protokołu z dwudziestego piątego posiedzenia Komisji. 

4.  Wyrażenie opinii o projektach uchwał w sprawach: 

    a/ zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2023-2029  

    b/ zmian w budżecie gminy na 2023 rok, 

    c/ określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania terminu spłaty 

oraz rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 

przypadających Gminie Kołaki Kościelne oraz warunki dopuszczalności pomocy publicznej 

w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną, 

    d/ regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kołaki Kościelne. 

5.  Sprawy różne. 

6.  Zamknięcie posiedzenia (Zał. Nr 2). 

Przewodnicząca Komisji Oświaty poprosiła o uwagi do porządku posiedzenia komisji. 

Członkowie komisji nie zgłosili innych uwag, więc Przewodnicząca KO  poprosiła o 

przyjęcie  porządku posiedzenia z zaproponowanymi zmianami przez poszczególne komisje 

poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że porządek posiedzenia po zmianach został przyjęty  

jednogłośnie (Zał. Nr 2). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że porządek posiedzenia po zmianach został przyjęty  

jednogłośnie (Zał. Nr 2). 

 



 Komisja Rewizyjna: 

- za – 2 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Wiceprzewodniczący Komisji stwierdził, że porządek posiedzenia po zmianach został 

przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 2). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że porządek posiedzenia po zmianach został przyjęty  

jednogłośnie (Zał. Nr 2). 

Ad. 3)  

Protokoły z dwudziestego piątego posiedzenia Komisji Finansów, Komisji Oświaty i Komisji 

Skarg i Wniosków z dnia 26 czerwca 2023 r. oraz z dwudziestego trzydziestego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej w dniu 26 czerwca 2023 r. zostały przyjęte  jednogłośnie przez 

poszczególne komisje. 

Na posiedzenie komisji przybył Pan Leszek Gosk – przewodniczący Komisji Rewizyjnej. 

Ad. 4a) 

W tym punkcie Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2023-2029. Wyjaśniła, że trochę okroił 

się nam nasz budżet, ale jak przeanalizowaliście Wieloletnią Prognozę Finansową, to tam 

przenieśliśmy te inwestycje, które nie zostaną zakończone w tym roku do Wieloletniej 

Prognozy na 2024 i one się również znajdą w budżecie na 2024 r. Mam prośbę, bo byłam na 

urlopie, tu wpłynął wniosek z Ośrodka Pomocy Społecznej o dokonanie zmian w budżecie a 

nie chcę już robić dodatkowo zarządzenia, to Państwu przeczytam, co jeszcze wprowadzę 

dodatkowo, bo nie miałam czasu, żeby dziś wydrukować, bo dopiero dziś wróciłam.  

Po stronie dochodów: zwiększenie po stronie dochodów, to będzie dodatkowo do tego, co tam 

Państwo macie. Zwiększenie dochodów w dziale 853 rozdział 85395 paragraf 2100 kwota 

5400 i po stronie wydatków są to środki na wypłatę świadczeń rodzinnych dla obywateli 

Ukrainy i po stronie wydatków 85395 rozdział, paragraf 3290 kwota 5243 i paragraf 4740 

kwota 157 zł jest to częściowe pokrycie kosztów wynagrodzeń osób zajmujących się 

realizacją świadczeń rodzinnych dla obywateli Ukrainy. To jakby dodatkowo do tego, co 

Państwo macie w opisówce do zmian budżetu. I tak jak już mówiłam największe zmiany w 

budżecie, to zmniejszenie po stronie dochodów właśnie tych inwestycji, które w tym roku nie 

zostaną zakończone a przeniesione zostały, tak jak wcześniej powiedziałam w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej. I tak zmniejsza się planowane dochody w dziale 010 – 545 725 zł tj. 

budowa wodociągu Zanie i przebudowa SUW Zanie-Leśnica, 4010 43637 – 4 370 tys. tj. 

przebudowa wodociągu z przyłączeniami w miejscowości Sanie-Dąb – to jest z Polskiego 

Ładu i to będzie też realizacja 2024 rok. Transport i łączność 60016 6370 – 2 228 246 zł to są 

też środki z Polskiego Ładu tj. budowa drogi wraz z ścięgaczami w miejscowości Sanie-Dąb i 

druga droga, środki też z Polskiego Ładu – budowa drogi Wróble-Arciszewo – Czarnowo-

Dąb – 4 655 tys. zł. Jeszcze zmniejsza się, składaliśmy taki wniosek na utrzymanie nowej 

mogiły Wojska Polskiego poległych w 1920 i 1939, ale tej dotacji też nie otrzymaliśmy, czyli 

zmniejszam po stronie dochodów i po stronie wydatków – tj. 50 tys. Gospodarka komunalna i 

ochrona środowiska zmniejszenie dochodów w 995 paragraf 2460 33 050 zł – zmniejszenie 

dotacji na odbiór, transport oraz odzysk lub unieszkodliwianie odpadów rolniczych z terenu 

Gminy Kołaki Kościelne, tj. z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska. I zmniejszenie 

jest dlatego, że kwota wynegocjowana była mniejsza niż zakładaliśmy i automatycznie 

zmniejszenie tych środków dotacyjnych i wydatkowych również. Natomiast, co zwiększa się 



po stronie dochodów. Zwiększenie po stronie dochodów tj. 800 zł – dotacja na utrzymanie 

mogił żołnierskich, 10 tys. wpływy na organizację festynu, 10 497 – środki na przygotowanie 

i przeprowadzenie wyborów do Sejmu RP i do Senatu RP i 159 zł środki na przygotowanie i 

przeprowadzenie referendum ogólnokrajowego zarządzonego na dzień 15 października 2023 

r. 28,01 zł-środki z Funduszu Pomocy na nadanie nr PESEL obywatelom Ukrainy, 60 200 zł – 

środki z Funduszu Pomocy z przeznaczeniem na realizację zadań wynikających z art. 12 

ustawy z dnia 12 marca 2022 r. o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem na 

terenie Ukrainy. I dochody od osób prawnych – 29 tys. – wpływy z podatku od spadków. 

7501 2920 – 4 326 zł to są środki z rezerwy części oświatowej subwencji ogólnej na 

zwiększenie odpisu na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych dla nauczycieli w 2023 

roku, bo jak Państwo wiecie od 1 lipca została zwiększona kwota na odpis na FŚS. I o 75814 

paragraf 2100 – 122 063 zł zwiększenie subwencji na kształcenie dzieci z Ukrainy, 80101 

paragraf 094 tj. 9 500 zł zwrot za energię elektryczną, 42 zł – dotacja celowa na realizację 

zadań związanych z przyznawaniem Karty Dużej Rodziny, 500 zł – dotacja na opłacenie za 

osoby pobierające świadczenie pielęgnacyjne i specjalny zasiłek opiekuńczy – to jest w dziale 

855 rodzina. Gospodarka komunalna i ochrona środowiska – 4 000 zł wypłata odszkodowań z 

polisy za uszkodzenie instalacji fotowoltaicznej, 60 300 zł tj. dotacja na budowę instalacji 

fotowoltaicznej – granty, wpłynęła dopiero w tym roku, ta inwestycja była realizowana w 

2022 roku i my zakładaliśmy za dwie instalacje i teraz te środki zostały nam zwrócone. 

Zwiększa się planowane wydatki w budżecie w działach: Rolnictwo i łowiectwo 4210 – 11 

tys. – zakup materiałów związanych z utrzymaniem sieci wodociągowej, tutaj po weryfikacji 

te zwiększenia na 31.08. stwierdziłam, że będzie może brakować, to jest ciężkie do 

przewidzenia, ale kończą mi się już środki w niektórych paragrafach, dlatego są te 

zwiększenia. 25 tys. na remont instalacji wodociągowej. Transport i łączność 4270 – 15 

000,00 zł remont dróg, 40 000,00 zł na zakup usług związanych z utrzymaniem dróg 

gminnych, nie bardzo wiem czy będzie śnieg, czy nie, ale trzeba jakieś środki zabezpieczyć 

na to, 60016 § 6050 – 36 075,00 zł budowa drogi wraz z sięgaczami w miejscowości Sanie – 

Dąb. Gospodarka mieszkaniowa: 10 000,00 zł wykonanie operatów szacunkowych. 

Działalność usługowa – to jest te 800 zł na utrzymanie mogił żołnierskich znajdujących się na 

ternie Gminy Kołaki Kościelne. Administracja publiczna: 75011 – 10 000,00 zł 

wynagrodzenie osobowe, 75022 § 3030 – 15 000,00 zł diety Członków Rady Gminy, 417 

wynagrodzenie bezosobowe - 10 000,00 zł, zakup materiałów i wyposażenia – i tutaj musimy 

wymienić przynajmniej trzy stare komputery – 45 000,00 zł i oczywiście na inne materiały, 

bo to nie będzie tylko trzy komputery, 8 000,00 zł zakup energii elektrycznej, 1 000,00 zł 

badania okresowe, 4300 zakup usług – 40 000,00 zł, i 4 000,00 zł delegacje, odpis na  

zakładowy fundusz świadczeń socjalnych,  jak wcześniej wspomniałam podwyższono od 1 

lipca kwotę odpisu na poszczególne osoby 4 278,00 zł, 10 000,00 zł zakup usług pozostałych, 

5 000,00 zł zakup materiałów, 40 000,00 zł zakup usług pozostałych i  5 000,00 zł na  polisy 

ubezpieczeniowe, składki, 5 000,00 zł koszty postępowania sądowego w sprawie o zapłatę za 

bezumowne korzystanie z nieruchomości (mamy tutaj sprawę z Edukatorem, nakaz zapłaty za 

faktury wystawiane do 31 sierpnia, nakaz zapłaty pozostał jakby po naszej stronie. 

Głos w tej sprawie zabrał Wójt Gminy – wyjaśniła, że sprawa dotyczy zamkniętej szkoły w 

Szczodruchach. Jak Państwo pamiętacie w lutym została wypowiedziana umowa najmu tego 

lokalu w Szczodruchach, Edukator nie chciał się wyprowadzić, dlatego wystawialiśmy co 

miesiąc faktury w wysokości około 9 500 zł, te faktury były nam odsyłane, nieopłacane, w 

związku z czym wytoczyliśmy proces sądowy, który kosztuje nas 5 tys. zł na tym etapie, na 

którym jesteśmy. Na tym etapie została wydana decyzja sądu – nakaz zapłaty przez nich w 

wysokości 100 tys. zł do końca czerwca. Jak oni się do tego odniosą, czy się odwołają, 

pewnie tak, bo tu chodzi o pieniądze, ale jakby już szala przechyla się na naszą stronę i 

miejmy nadzieję, że odzyskamy swoje pieniądze. 



Dalej Pani Skarbnik omawia zmiany w budżecie: 28,01 zł to nadanie peselu obywatelom 

Ukrainy. 5 850,00 zł dodatkowe wynagrodzenie dla osób zajmujących się przeprowadzeniem 

wyborów, 1 100,00 zł składki ZUS od wynagrodzeń  odnośnie wyborów do Sejmu i Senatu, 

100,00 zł fundusz pracy też Sejm i Senat, 450,00 zł wynagrodzenia bezosobowe  też związane 

z wyborami do Sejmu i Senatu, 2 447,00 zł zakup materiałów też związanych z wyborami, 

550,00 zł koszty delegacji też związane wyborami, 159,00 zł zakup materiałów związanych z 

przeprowadzeniem referendum ogólnokrajowego zarządzonego na dzień 15 października 

2023 r. 

Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa: 5 000,00 zł dotacja na Fundusz 

Wsparcia Policji Komendy Wojewódzkiej Policji w Białymstoku – tu Pan Wójt wyjaśnił, że 

te 5 tys. które zostało zwrócone z poprzedniej dotacji. Pani Skarbnik – udzielaliśmy 15 tys. 

dotacji i Policja zwróciła nam te 5 tys. a teraz zwróciła się o 5 tys. na inny cel. 1 000,00 zł na 

zakup materiałów, 10 000,00 zł zakup wyposażenia, 10 000,00 zł zakup usług remontowych, 

5 000,00 zł zakup pozostałych usług, 1 000,00 zł polisy ubezpieczeniowe i składki – to 

odnośnie straży. Teraz 75421 § 4350 – 20 000,00 zł zakup materiałów i wyposażenia 

związany z pobytem obywateli Ukrainy na terytorium Polski, 4370 – 40 200,00 zł  zakup 

usług związanych z pobytem obywateli Ukrainy na terytorium  Polski. 

Oświata i wychowanie: tu jest te 4 326,00 zł odpis na ZFŚS, 80104 § 4330 – 20 000,00 zł 

opłata za dzieci z terenu gminy Kołaki Kościelne uczęszczające do przedszkoli na terenie 

innych gmin, 80113 § 4300 – 3 435,00 zł dowóz uczniów do szkoły, bo zwiększyła się stawka 

za dowóz. Edukacja i opieka wychowawcza: 3290 – 1 300,00 zł wypłata stypendiów dla 

uczniów, to jest po naszej stronie a na resztę będzie dotacja. 

85503 § 4300 – 42,00 zł zakup usług informatycznych, 500,00 zł opłacanie składek na 

ubezpieczenie zdrowotne za osoby pobierające świadczenie pielęgnacyjne i specjalny zasiłek 

opiekuńczy. 

Gospodarka komunalna i ochrona środowiska: 30 000,00 zł zakup usług związanych z 

odławianiem bezpańskich psów. I tutaj, jak Państwo widzieliście, spora jest kwota w tym 

roku na to i ja nie mam jak gdyby siły, żeby to zmniejszyć. Musieliśmy podpisać umowę na 

tzw. pogotowie, czyli płacimy co miesiąc kwotę stałą i jeszcze dodatkowo płacimy za 

każdego odłowionego psa. Nie ukrywam, że tych psów jest dużo. 

Gosk Leszek zapytał – kto te psy zgłasza do odłowienia, mieszkańcy? 

Pani Skarbnik – tak, nie wiem, czy zgłaszają swoje, czy czyjeś, ale zgłaszają. Ilościowe nie 

wiem, ale jeden piesek kosztuje 3 600 zł. 

Gosk Leszek – a jaka kara jest za wyrzucenie psa? 

Pani Skarbnik – trzeba najpierw udowodnić, że został wyrzucony. Mnie to przeraża, bo w tym 

roku prawie 50 tys. pójdzie na takie rzeczy. 

Krajewski Eugeniusz – dzieci idą ze szkoły a duże psy chodzą po ulicach. Chowają po 5-6 

sztuk, pies przeskakuje przez ogrodzenie i chodzi po ulicy. Ludzie się skarżą, bo wyjeżdżają 

po dzieci do szkoły. 

Pani Skarbnik – te psy są dużym problemem, bo uważam że te 50 tys. to nie jest mało na 

naszą gminę. To nie są wszystkie psy, które były zgłoszone, bo część udało nam się, że 

zostały adoptowane i to duża część, bo ta kwota byłaby około 100 tys. zł. Macie Państwo 

obraz, ile to kosztuje. 

Dalej Pani Skarbnik objaśniała zmiany w budżecie: 95 000,00 zł przy gospodarce komunalnej 

i ochrona środowiska, i tak - budowa placu zabaw Czachy – Kołaki – 55 000,00 zł i budowa 

placu zabaw Sanie – Dąb – 40 000,00 zł. 

Zmniejsza się planowane wydatki w budżecie, to tak jak zmniejsza się planowane dochody, te  

które nie wpłyną i te inwestycje przenosi się na następny rok, tak samo trzeba było to 

zweryfikować po stronie wydatkowej, i tak: 01043 § 6050 – 254 275,00 zł (tj. wodociąg 

Zanie i przebudowa SUW Zanie – Leśnica –217 700,00 zł oraz przebudowa wodociągu wraz 



z przyłączeniami w miejscowości Sanie – Dąb – 36 575,00 zł),  4 915 725,00 zł  (tj. wodociąg 

Zanie i przebudowa SUW Zanie – Leśnica – 4 370 000,00 zł oraz przebudowa wodociągu 

wraz z przyłączeniami w miejscowości Sanie – Dąb – 545 725,00 zł). 

Po stronie Transport i łączność – 6 883 246,00 zł (tj. budowa drogi wraz z sięgaczami w 

miejscowości Sanie – Dąb – 2 228 246,00 zł oraz budowa drogi Wróble Arciszewo – 

Czarnowo Dąb – 4 655 000,00 zł). 

Działalność usługowa: 71035 § 4300 – 50 000,00 zł – to co zdjęliśmy po stronie dochodów, 

tak samo zdejmujemy po stronie wydatków – 50 tys. na utrzymanie nowej mogiły 

żołnierskiej. Administracja: 75095 – tu mieliśmy taki projekt modernizacja i rozbudowa 

wewnętrznej sieci komputerowej w Urzędzie Gminy Kołaki Kościelne – 20 000,00 zł, 

mieliśmy tu 100 tys., ja wprowadziłam dodatkowo 20 tys. bo myśleliśmy, że zamkniemy się 

w tych 100 tys. a okazało się, że zamknęliśmy się w tej kwocie i te 20 tys. zmniejszyłam i 

przeniosłam na zakup komputerów. 

Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa: 1 000,00 zł zmniejszenie odpisu na 

ZFŚS. 

Gospodarka komunalna i ochrona środowiska: 44 000,00 zł wywóz odpadów rolniczych z 

terenu Gminy Kołaki Kościelne. 

I tutaj już przenosi się w  801 to tylko już między działami i rozdziałami. 

Na tym Pani Skarbnik zakończyła objaśnianie zmian w budżecie. 

Wasiulewski Krzysztof zabrał głos – otrzymałem taką informację, że nasza gmina otrzymała 

dofinansowanie na mogiły tych żołnierzy, czy to jest prawda? 

Wójt Gminy – nie, został złożony wniosek do Polskiego Ładu na ochronę zabytków na 150 

tys., ja potem będę o tym mówił, i czekamy na rozstrzygnięcie konkursu. 

Wasiulewski Krzysztof – na zambrowiakach pisze, że otrzymaliśmy. Wczoraj, że zostało 

przyznane. 

Wójt – to pięknie. Co prawda ja już dawno zleciłem te prace i w tej chwili jest już w 

zakładzie kamieniarskim ten cokół, który był na starym pomniku koniecznie musi zostać, bo 

to jest zabytek i on w tej chwili jest odrestaurowywany i zostanie wkomponowany w nowy 

pomnik. Ale to jest świeża informacja, nie wiedziałem. 

Pani Skarbnik – to w takim razie, jak to jest przyznane to trzeba to wprowadzić sesją, nie 

przewidujemy sesji na razie, to może jakbyście Państwo nic nie mieli przeciwko temu, żebym 

ja to wprowadziła jeszcze do tej sesji. A żeby realizować wydatki, trzeba mieć to 

wprowadzone. Możemy się tak umówić, że ja wprowadzę to sesją te 150 tys. po stronie 

dochodów i po stronie wydatków a Państwu materiały doślemy po zmianie. 

Członkowie komisji wyrazili zgodę. 

Dłużniewski Dariusz zapytał Wójta w sprawie podania, które składał o przedłużenie linii 

wodociągowej. 

Wójt Gminy – tak, to będzie uwzględnione, w tej chwili zlecamy projekty. W tym roku nie 

wyrobimy się, bo projekty, pozwolenia na budowę, pozwolenia wodno-prawne, wszelkie 

uzgodnienia, ale w następnym roku, bo są już zabezpieczone środki i wszystkie odcinki, które 

zostały zgłoszone są uwzględnione. Na to są już środki, trzeba tylko dokumentację zrobić i w 

następnym roku będziemy robić. 

Obecny Pan Andrzej Misiewicz zabrał głos w sprawie budżetu. Wyjaśnił, że razem z gminą 

piszemy wniosek na pozyskanie nowego samochodu z funduszy europejskich, jest to 85% 

dofinansowania i nowy samochód kosztuje 1,2 mln bez wyposażenia, to my musielibyśmy 

wspólnie z gminą dołożyć 180 tys. do tego samochodu i żeby po prostu zabezpieczyć w 

budżecie na 24 rok, bo rozstrzygnięcie tego będzie w styczniu 24 roku. Ten wniosek składa 

Urząd Gminy, bo my sami nie możemy, tzn. my piszemy projekt, finansujemy pisanie tego 

projektu. Tutaj jak widać są wykopane fundamenty, gmina chce nam przekazać kawałek 

działki i chcemy budować z własnych pieniędzy garaż na dwa stanowiska. Chcemy pozyskać 



zwyżkę i samochód terenowy. Obiecywał nam komendant w tym miesiącu, czy następnym. 

Nie mamy gdzie tego sprzętu trzymać. Druga rzecz, chodzi o te 200 tys., które może, jeśli 

pozyskamy z tych zewnętrznych z Komendy Głównej, to nie potrzebowalibyśmy wkładu 

gminy, tylko swoje środki a na to mamy 100 tys. Tylko żeby było takie zabezpieczenie w 

uchwale Rady Gminy, że ten wniosek, co pisaliśmy, że takie środki są zabezpieczone jako 

wkład własny. To miałbym tylko taką prośbę i podziękowanie za przekazanie tego kawałka 

terenu. Jak wszelka papirologa się rozstrzygnie, to wszystkie prace budowlane płaskie 

wykonamy w tym miesiącu lub na początku października. Teraz w sumie mamy trzy, a mamy 

pozyskać czwarty samochód terenowy, bo chcąc uzyskać 50% punktów na 100 możliwych, to 

musieliśmy zrobić grupę poszukiwawczo-ratowniczą i chemiczno-ekologiczną, a żeby mieć te 

grupy musimy mieć samochód terenowy. Komendant Główny przychylił się do tego i 

przekazał ten samochód, używany oczywiście za darmo i musimy też gdzieś go trzymać. 

Garaż będzie zimny, zwyżka też nie potrzebuje ogrzewania, operacyjny też nie potrzebuje i 

terenówka też nie potrzebuje. Chcemy zrobić dwa boksy garażowe, żeby to co mamy stało 

pod dachem. Kwota uzyskania tego dofinansowania 85% wydaje mi się, że jest duża i nie 

będziemy mieli więcej takiej szansy, żeby pozyskać. W tej chwili taka normalną drogą, to 

trzeba mieć 500-600 tys. wkładu własnego na średni. Proszę, żeby Pani Skarbnik jakoś tam te 

cyferki poprzestawiała a jeśli się uda to pozyskamy z Komendy Głównej i nie będziemy 

gminę prosić o środki, staramy się pozyskać z zewnątrz jak najwięcej. 

Skarbnik Gminy – tak jak rozmawialiśmy, że na etapie teraz jest dopiero początek planowania 

budżetu, jeszcze nie mam ani subwencji, ani udziałów w pitach, więc ja nie jestem w stanie 

teraz powiedzieć, czym ja dysponuję. Tak jak wcześniej rozmawialiśmy, jeżeli ja już 

wcześniej będę wiedziała, czym ja dysponuję wtedy będę mogła te środki, które mi zostaną, 

np. rozdzielić. Też rozmawialiśmy, że Państwo możecie część nam jeszcze dołożyć do tego 

wkładu własnego, bo Państwo macie sprzedać jeden z samochodów. 

Misiewicz Andrzej – jeden samochód sprzedaliśmy, mamy te 180 tys. a budowa garażu 

będzie gdzieś kosztowała z 80 tys. a 100 tys. przekażemy na gminę jako wkład własny na ten 

nowy samochód. Do tego projektu mamy 5 wycen, najtańszy to 1,2 mln to taki goły 

samochód, bez wyposażenia bez niczego. My przekażemy 100 tys. i gmina 100, to się jakoś 

wyrobimy. 

Skarbnik Gminy – będę robiła budżet, będziemy uzgadniać ile wy przekażecie, ile my 

musimy dołożyć, bo wy jeśli macie własne środki w formie dotacji nam przekazać. 

Misiewicz Andrzej – jeśli pójdzie ten wniosek, rozstrzygnie się, że przyznano te środki, to tak 

będzie. 

Skarbnik Gminy – tak naprawdę to jeszcze nie na etapie projektu, bo jeszcze nie wiemy, czy 

te środki Państwo otrzymacie. Moim zdaniem to należy się wstrzymać nawet do sesji, będzie 

rozpatrzenie tego wniosku. Nie ma sensu wprowadzać tego w nawet w projekcie budżetu, bo 

my nie wiemy na czym my stoimy. 

Misiewicz Andrzej – mówię, żeby gdzieś to było z tyłu głowy, bo sami nie jesteśmy w stanie 

tego wysupłać.  

Skarbnik Gminy – to Państwo się zobowiązujecie, będziecie nam łapać psy a my przekażemy 

na samochód. 

Pan Andrzej Misiewicz podziękował i wyszedł. 

Milewski Ryszard zapytał, czy w Saniach nie będzie zaczynane wodociągu? 

Wójt Gminy – są szanse, ale obawiam się, żeby tego za dużo nie rozkopali na zimę. Na 

pewno w tym roku nie skończą, ale z tego co słyszałem wodociągi mogą być zaczęte jeszcze 

w tym roku. 

Milewski Ryszard – a do tego Edukatora będzie się jeszcze dokładać? 

Skarbnik Gminy – nie szkoła została zlikwidowana z dniem 31 sierpnia. 

Na tym zakończono dyskusję dotyczącą zmian w WPF i budżecie Gminy. 



Członkowie komisji nie wnieśli uwag do projektu zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Kołaki Kościelne na lata 2023 - 2029, więc poszczególne komisje wyraziły opinie 

poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że proponowane zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2023-2029 zostały zaopiniowane pozytywnie  

jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że proponowane zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2023-2029 zostały zaopiniowane pozytywnie  

jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że proponowane zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2023-2029 zostały zaopiniowane pozytywnie  

jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że proponowane zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2023-2029 zostały zaopiniowane pozytywnie  

jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

Ad. 4b) 

W tym punkcie proponowane zmiany w budżecie gminy zostały przedstawione w poprzednim 

punkcie. 

Członkowie komisji nie wnieśli uwag, więc poszczególne komisje wyraziły opinie poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że proponowane zmiany w budżecie gminy na 2023 rok  

zostały zaopiniowane pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 4). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że proponowane zmiany w budżecie gminy na 2023 rok  

zostały zaopiniowane pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 4). 

 

 



Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że proponowane zmiany w budżecie gminy na 2023 rok  

zostały zaopiniowane pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 4). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że proponowane zmiany w budżecie gminy na 2023 rok  

zostały zaopiniowane pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 4). 

Ad. 4c) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu 

umarzania, odraczania terminu spłaty oraz rozkładania na raty należności pieniężnych 

mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Kołaki Kościelne oraz warunki 

dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc 

publiczną omówił Wójt Gminy. Wyjaśnił, że jest to kontynuacja realizacji tej uchwały, 

ponieważ termin uchwały dobiegł końca, dlatego trzeba podjąć nową uchwałę. W uchwale nic 

się nie zmienia, tylko podejmujemy nową, taką samą uchwałę. 

Członkowie komisji nie wnieśli uwag, więc poszczególne komisje wyraziły opinie poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych 

zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania terminu spłaty oraz rozkładania na raty 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Kołaki 

Kościelne oraz warunki dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga 

stanowić będzie pomoc publiczną został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 5). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych 

zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania terminu spłaty oraz rozkładania na raty 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Kołaki 

Kościelne oraz warunki dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga 

stanowić będzie pomoc publiczną został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 5). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych 

zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania terminu spłaty oraz rozkładania na raty 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Kołaki 

Kościelne oraz warunki dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga 

stanowić będzie pomoc publiczną został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 5). 

 



Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych 

zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania terminu spłaty oraz rozkładania na raty 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Kołaki 

Kościelne oraz warunki dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga 

stanowić będzie pomoc publiczną został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 5). 

Ad. 4d) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Kołaki Kościelne przedstawił Wójt Gminy. Wyjaśnił, że dokonaliśmy tu 

pewnych korekt zapisów w tej uchwale. W starej uchwale właściciele nieruchomości 

zobowiązani są do pozbywania się nieczystości ciekłych z terenu nieruchomości w sposób 

systematyczny – było minimum raz na kwartał, ale zmieniamy nie rzadziej niż raz na rok. Nie 

wszyscy potrzebują raz na kwartał wywozić szambo. Chodzi tu o wywóz nieczystości 

ciekłych ze zbiorników szczelnych, nie z oczyszczalni. Natomiast jeśli chodzi o oczyszczalnie 

było to określone, zgodnie z instrukcją tej oczyszczalni raz do roku a w tej chwili 

wprowadzamy zapis nie rzadziej niż raz na dwa lata. Trzeba mieć na to dokumenty, bo jak 

Państwo wiecie obowiązkiem każdego jest udokumentowanie podpisania umowy z 

podmiotem, który wywozi te nieczystości i dostarczona do Urzędu Gminy. Terminy 

wywozów to Państwo musicie sami pilnować. 

Członkowie komisji nie wnieśli uwag, więc poszczególne komisje wyraziły opinie poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Kołaki Kościelne został zaopiniowany pozytywnie  

jednogłośnie (Zał. Nr 6). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził że projekt uchwały w sprawie regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Kołaki Kościelne został zaopiniowany pozytywnie  

jednogłośnie (Zał. Nr 6). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Kołaki Kościelne został zaopiniowany pozytywnie  

jednogłośnie (Zał. Nr 6). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 



Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Kołaki Kościelne został zaopiniowany pozytywnie  

jednogłośnie (Zał. Nr 6). 

Ad. 5) 

W sprawach różnych Wójt Gminy  zaprosił na spotkanie w piątek o 9:30, ale zapraszam 

trochę wcześniej na ta sale tutaj wyżej. Przyjeżdża do nas Minister Sasin, na krótką wizytę, 

ma objazd w terenie. Dobrze by było, żeby wszyscy reprezentowali gminę naszą. Sami 

Państwo widzicie jaki mamy budżet, jakie mamy teraz środki, jakie mamy inwestycje. Jest to 

reprezentant rządu i należy mu się jakiś szacunek i powinniśmy wszyscy razem być na tym 

spotkaniu. 

Członek Komisji Oświaty Janusz Podbielski podziękował wszystkim za udział w pogrzebie 

mamy. 

Wasiulewski Krzysztof – interesuje mnie sprawa wodociągów na terenie gminy, czy nie 

mamy jakiegoś dofinansowania do wodociągów Szczodruchy, Kołaki Zanie. 

Wójt Gminy – Kołaki to na razie nic w tym temacie nie robimy, natomiast jeśli chodzi o 

Szczodruchy został złożony wniosek o dofinansowanie na przebudowę. Jeżeli chodzi o Zanie-

Leśnica to dostaliśmy już pieniądze kwota ponad 4 mln i w tym miesiącu ogłosimy przetarg 

na przebudowę stacji uzdatniania wody, będzie to już wtedy naprawdę nowoczesna stacja 

uzdatniania wody. Jeżeli chodzi o ten incydent w Szczodruchach, zdarzył się on podczas 

wymiany pompy głębinowej, nie wiemy w którym momencie. Natomiast zareagowaliśmy 

natychmiast i w tym samym momencie przełączyliśmy pobór wody do innej studni, w której 

nie występowały te bakterie. Niestety, ale SANEPID mając ta informację wydał decyzję o 

braku przydatności tej wody do picia. W tej chwili wszystko jest już opanowane. Myślę, że 

nikt na zdrowiu nie ucierpiał. Czuwamy cały czas, badania robimy regularnie. 

Gosk Leszek – a w takich sytuacjach kto jest poinformowany, tylko przez media? 

Wójt Gminy – tylko przez media, sms. U nas powiadomienie sms funkcjonuje już kilka 

ładnych lat, a kto nie ma to odcina się od informacji. 

Wiśniewska Emilia – z ta naszą drogą trzeba też coś zrobić. 

Wójt Gminy – to też jest uwzględnione razem z Czachami. Też tu potrzebne są wszystkie 

uzgodnienia, to jest długa procedura, natomiast środki są zabezpieczone. 

Ad. 6) 

Przewodniczący poszczególnych komisji zamknęli posiedzenia swoich komisji. 
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